

# An event having a European impact

## Un événement ayant un impact européen

In Veyrines-de-Domme, a small village of black Périgord, each year, the ANACR (National Association of the Veterans and Friends of Resistance) honours the memory of the partisans F.T.P. - M.O.I. (Francs-Tireurs et Partisans – Main-d’Oeuvre Immigrée), a wing composed mostly of communist foreigners.

The Main-d’œuvre immigrée is a sub-group of the Francs-Tireurs et Partisans (FTP), a component of the French Resistance which maintains an armed force to oppose the German occupation of France during World War II.



*"To the fighters of the Main-d'œuvre immigrée - Man has but one country: freedom".*

A Veyrines-de-Domme, petit village du Périgord noir, chaque année, l'Association Nationale des Anciens Combattants et Ami(e)s de la Résistance (ANACR) honore la mémoire des partisans F.T.P.-M.O.I. (Francs-Tireurs et Partisans – Main-d’Oeuvre Immigrée, une branche composée d'étrangers communistes.

La Main-d’œuvre Immigrée est un sous-groupe des Francs-tireurs et partisans (FTP), une des composantes de la Résistance française qui organise la lutte armée face à l'occupant nazi en France pendant la seconde guerre mondiale.



On March 16th, 1944, a company of the Bergerac Guard, commanded by captain Jean, a specialist in repressing Resistance fighters, - he is well informed - surrounds the old hovel called “Le Canadier” used as headquarters by the “Special Motorized Group”. They have a car and a motor bike which enable them to operate further and faster, the other groups riding bicycles only; so thanks to the “motorization”, they can supply the other Resistance fighters with explosives coming from the mines where the Spanish are employed.

Fortunately only 5 men are inside. The others are on a mission. During this unequal confrontation, Jose Flores Sanchez (25, chief of the group), Angel Poyo Munoz (25) and Augustin Crespo Quevedo (33) are killed. Romero Desiderio Platero known as *Luis* (29), injured, is captured and shot in Limoges on April 25th 1944. Only “Ralph” Finkler manages to escape on that day.

Le 16 mars 1944, une compagnie de la Garde de Bergerac, sous les ordres du spécialiste de la répression anti-maquis, le capitaine Jean – il est bien renseigné – encercle la vieille mesure du « Canadier » qui sert de cantonnement au « Groupe Spécial Motorisé ». Il possède une voiture et une moto qui lui permettent d'opérer plus loin et plus vite, les autres groupes ne se déplaçant qu'à vélo ; grâce à sa “motorisation” il assure le ravitaillement des autres formations en explosifs qui proviennent des mines où travaillent les Espagnols.

Il n'y a que 5 hommes à l'intérieur. Les autres sont en opération. Au cours de cet affrontement inégal, Jose Flores Sanchez (25 ans, chef du groupe), Angel Poyo Munoz (25 ans) et Augustin Crespo Quevedo (33 ans). sont tués. Romero Desiderio Platero dit *Luis* (29 ans), blessé et fait prisonnier, fut fusillé le 25 avril 1944 à Limoges. Seul, « Ralph » Finkler a réussi à s'échapper.